
21

Vermogensrendementsheffing (Box 3-belasting)

De VEB heeft zich in 2017 actief gemengd in het 
 politieke debat over de vermogensrendementsheffing 
(ook wel ‘box 3’ genoemd). Voor veel beleggers is dit een 
zeer onrechtvaardige heffing aangezien het veronderstelde 
rendement van 4% enkel kan worden behaald indien men 
hoge en onverantwoorde risico’s neemt. 

Een nieuwe regeling is op 1 januari 2017 in werking 
getreden, waarbij hogere vermogens worden veronder-
steld hogere rendementen te behalen.

Volgens een enquête gehouden onder de leden van de 
VEB, zijn beleggers niet te spreken over deze nieuwe 
regeling. De VEB heeft zich in de aanloop naar de 
 invoering van de nieuwe regeling dan ook flink daartegen 
verzet. De VEB heeft haar stem laten horen in de publici-
teit, maar ook aangeklopt bij politici en beleidsmakers bij 
het ministerie van Financiën, in de Eerste en Tweede 
Kamer en tijdens de onderhandelingen over een nieuwe 
regering. 

Het Gerechtshof Amsterdam heeft begin 2018 in een 
 uitspraak in hoger beroep tegen de vermogensrendements-
heffing bepaald dat belastingplichtigen in 2014 te veel 
belasting hebben betaald over hun vermogen. Volgens het 
gerechtshof was de heffing van 1,2% op spaargeld, 
 beleggingen en vastgoed niet meer ’redelijk en proportio-
neel’. Het Gerechtshof verbindt echter geen gevolgen aan 
dit oordeel. Het Hof stelt dat het niet aan de rechterlijke 
macht is om de schade te herstellen die individuele 
 burgers hebben geleden. De regering, samen met de 
 Eerste en Tweede Kamer, zijn hiervoor de aangewezen 
partijen. 

De VEB ziet in de uitspraak van het gerechtshof voldoende 
aanknopingspunten om zich in 2018 te blijven inzetten 
voor een rechtvaardige en bestendige regeling die de 
nieuwe vermogensrendementsheffing kan vervangen. Daar-
bij probeert de VEB zo veel mogelijk de samen werking aan 
te gaan met andere belangenorganisaties die overtuigd zijn 
van de onbillijkheid van de vermogens rendementsheffing. 
De VEB blijft ernaar streven het ministerie van Financiën 
en de politiek te bewegen tot een rechtvaardige en besten-
dige vermogensrendements heffing.

Public affairs & de VEB

In de lobby- & public-affairs-strategie van de VEB staan 
de belegger en zijn beleggingen centraal. De VEB komt 
in actie wanneer de belegger direct in zijn belang, zijn 
 rechten of in de waarde van zijn belegging wordt geraakt 
door ontwikkelingen in de markt of nieuwe regelgeving.
Daartoe zit de VEB dicht op het beleidsvormings- en 
besluitvormings-proces en acteert daar waar zij relevant 
is en invloed kan hebben op het beleid of de besluitvor-
ming.

En dan nog…het cryptogeld

Zonder meer de meest spraakmakende ontwikkeling op 
financieel gebied in 2017 was de duizelingwekkend 
opkomst van cryptovaluta als Bitcoin en Ripple. Enorme 
koersstijgingen lokten veel belangstellenden richting de 
inmiddels meer dan 1400 verschillende cryptovaluta die 
op tientallen verschillende platformen worden verhandeld.

Cryptovaluta staan al geruime tijd op de radar van de 
VEB. Directeur Paul Koster waarschuwde al in 2015 voor 
de grote risico’s die deze digitale munten met zich mee-
brengen. 

Die zorgen zijn sindsdien niet afgenomen. De digitale 
munten zijn uitermate volatiel: verschillen van tientallen 
procenten in koersen van dezelfde munten op verschil-
lende platformen komen geregeld voor. 

De VEB herkent een klassieke zeepbel. Handel in crypto-
valuta lijkt louter te gaan om het speculeren op koers-
winst, maar de digitale munten waarover het gaat, ver-
tegenwoordigen geen onderliggende waarde. Zolang er 
een koper is voor de valuta gaat het goed. Maar zodra de 
vraag naar een digitale munt volledig wegvalt is de 
waarde opeens nihil. 

Tijdens een hoorzitting in de Tweede Kamer heeft de VEB 
haar zorgen kenbaar gemaakt en opgeroepen tot regule-
ring. Centrale banken moeten meer grip krijgen op de 
markt voor cryptovaluta. Het is daarbij van belang dat 


